
 

 

 

 

 

NABÍDKA SPOLUPRÁCE PRO LIBERECKÝ KRAJ  

 

MS 2014 v letech na lyžích (dále jen MS) bude jedinou mezinárodní akcí v roce 2014 na 

úrovni MS v České republice a má veškerou prioritu nejen ze strany sportovní veřejnosti. 

Lety na lyžích jsou atrakcí samou o sobě, mamutích můstků je na světě pouze pět a MS se 

pořádá zpravidla v daném místě jednou za 10 let, což se týká i Harrachova, kdy 

naposledy Harrachov hostil toto MS v roce 2002 a před tím v letech 1992 a 1983.  

K organizaci jak sportovní tak kulturní části přistupujeme s profesionalitou  

a nadstandartním způsobem, který není obecně v ČR často obvyklý. V minulých třech 

letech jsme zkoušeli v průběhu Světového poháru veškeré technické zázemí, laserové 

produkce, mapping, koncerty, videoprojekce, ohnivou show apod., abychom tyto 

zkušenosti zúročili v průběhu nadcházejícího mistrovství, především pak při čtvrtečním 

Opening Ceremony, které proběhne 13. 3. 2014. Pevně věříme, že tentokrát nebudeme,  

i díky březnovému termínu bojovat s počasím, a konečně si všichni užijeme atmosféru 

tohoto výjimečného sportu, jakým lety na lyžích jsou. K přípravě přistupujeme s hrdostí 

nejen k tomuto sportu, ale také k můstkům v Harrachově, Libereckému kraji (dále jen LK)  

a České republice. Je pouze pět míst na světě, které se mohou pochlubit mamutím 

můstkem. Vedle dnes již tradičního Harrachova se zvláštní nepopsatelnou atmosférou, 

která se snoubí také s velkým respektem u závodníků, se jedná dále o německý 

Oberstdorf, norský Vikersund, rakouský Kulm a slovinská Planica. Co jméno, to pojem.  

Co se Harrachova týká, děláme vše pro to, aby také pojmem zůstal. Není tajemstvím, že 

celá infrastruktura je již dnes ve velmi špatném technickém stavu. Děláme jako Svaz lyžařů 

vše pro záchranu můstků a věříme, že se nám to ve spolupráci s Olympijským výborem  

a ostatními partnery také i díky MS 2014 podaří. Prozatím však musíme z rozpočtu 

organizačního výboru, určenému na vlastní organizaci MS, investovat prostředky na 

nejnutnější infrastrukturu, abychom vůbec mohli závody na nejvyšší světové úrovni 

v Harrachově pořádat.  

Letos a v minulých třech letech jsme část financí na organizaci věnovali na pořízení 

chlazení na obou můstcích, repasovali frézy, pořídili speciální protivětrné bariéry a letos 

postavili schody od budovy komentátorů po mamutí můstek pro potřeby TV, vedení 

závodu a techniků. V lednu nás čeká ještě rekonstrukce sociálního zařízení, kdy poprvé 

budeme mít k dispozici pevné toalety s tekoucí vodou pro mezinárodní „posádku“ a TV, 

za což jsme byli často kritizováni. Skočíme tak z hlediska hygieny z 19. do 21. století. I když 

jsou to pro nás velké posuny, z hlediska globálního pohledu neodpovídá celková 

infrastruktura současnosti. 



 

 

 

Tak trochu závidíme kolegům z biathlonu jejich nový stánek na Vysočině, i když takových 

stadionů je ve světě neskonale více než pět unikátních mamutích můstků. 

Doufáme, že se i s pomocí Libereckého kraje podaří v blízké budoucnosti vrátit lesk 

skokanskému areálu v Harrachově a učinit z něj vedle Ještědu výraznou, nejen sportovní, 

ale i turistickou dominantu Libereckého kraje a České republiky.  

Program:  

Čtvrtek       Pátek 

14:30 Oficiální trénink    15:30 Zkušební kolo 

17:00 Kvalifikace     16:30 1. kolo 

Opening Ceremony    2. Kolo 

After party Live Michal David    After party Live Mirrors 

 

Sobota      Neděle 

15:00 Zkušební kolo     12:30 Zkušební kolo 

16:00 3. Kolo      14:00 1. kolo, závod družstev 

Finále       Finále, závod družstev 

Vyhlášení vítězů     Vyhlášení vítězů 

After party Live…bude upřesněno 

 

Doprovodný program:  

Největší pozornost samozřejmě z hlediska organizačního výboru věnujeme sportovní části, 

aby bylo MS 2014 z hlediska organizace pokud možno bezchybné. Vysokou úroveň 

organizace světových pohárů jsme již ukázali v minulých několika letech včetně 

nadstandardní úrovně hospitality nejen týmů, ale i hostů a částečně i diváků. Tento trend 

chceme v případě MS nejen udržet, ale rádi bychom nastavili nové laťky pro ostatní 

organizátory a ukázali tak opět světu, že v případě České republiky jsou sportovní podniky 

vždy velmi dobře organizovány. Proto také klademe velký důraz na doprovodný program, 

aby byla návštěva závodů pro každého opravdu nezapomenutelným zážitkem.  

I když celkově vyčleňujeme na kulturní a doprovodný program v rozpočtu částku menší 

než například stála mobilní replika lodi, na které přijela zpěvačka Annie Lennox při Open 

Ceremony při OH v Londýně, nahradíme finanční handicap tradiční českou kreativitou  

a zúročíme tak vše, co jsme doposud technicky při SP v minulých letech testovali, 

abychom dosáhli efektu snoubení sportu, kultury a genia loci.  

 



 

 

 

Právě v oblasti doprovodného programu počítáme s pomocí Libereckého kraje, naší 

představou je, že se Liberecký kraj stane partnerem doprovodného programu, abychom 

také díky TV live přenosu ČT z Open a Victory Ceremony ve čtvrtek a následně v sobotu 

večer ukázali Harrachov a jeho skokanskou arénu jako významnou turistickou destinaci 

vhodnou k návštěvě nejen v rámci kraje, ale i z hlediska České republiky. 

V současné době doplňujeme jména pro denní After Party koncerty. Bohužel uvažovaní 

OMD, kteří pro nás již v přímém přenosu ČT vystupovali v rámci Krále bílé stopy v září 

minulého roku, nepřijedou z důvodu dlouhodobé nemoci v kapele. Hledáme proto na 

sobotní večer vhodnou zahraniční náhradu, kterou budeme zveřejnovat v průběhu ledna. 

Dnes je již jisté, že jsme naslouchali vox populi a na čtvrtek po Open Ceremony připravili 

plnohodnotné open air live vystoupení Michala Davida. I zde jsme trochu napjatí, zda 

nynější zdravotní stav zpěváka nezpůsobí nějakou další komplikaci. Velkou atrakcí bude 

jistě propojení electronic music se symfonickým orchestrem při sobotním Victory 

Ceremony. 

 

Nabídka partnerství 

Organizační výbor MS 2014 (dále jen OV) zajistí následující služby a prezentaci pro 

Liberecký kraj: 

 Distribuci materiálů LK na Světovém poháru v běhu na lyžích v Jakuszycích ve 

stánku MS Harrachov 2014 

 Vložení propagační stránky o LK v oficiálním Magazínu k MS 2014 

 Umístění loga LK na všech tiskových materiálech, billboardech a kampani po  

30. lednu 2014, případně po schválení partnerství Zastupitelstvem LK 

 Uvedení označení „Liberecký kraj - partner doprovodného programu MS 2014“ 

 Organizaci „Dne Libereckého kraje“ a to ve čtvrtek 13. března 2014 

 Vlastní stůl ve VIP prostoru s kapacitou 8 osob pro potřeby LK a jeho hostů po celou 

dobu konání MS 2014 

 Dva nepřenosné VIP vstupy do Adidas Lounge jmenovitě pro hejtmana LK dle 

požadovaného termínu účasti pana hejtmana 

 

 

 



 

 

 

Návrh průběhu „Dne Libereckého kraje“ 

Jedná se o první den MS 2014 a to čtvrtek 13. března 2014. OV na své náklady pozve 

kompletní delegaci LK (zastupitelé, partneři) v uvažovaném počtu do cca 50 osob.  

 10:45 Odjezd autobusu od krajského úřadu  

 12:15 Přijetí delegace prezidentem OV MS 2014 ve VIP Lounge   

 12:45 Oběd 

 13:45 VIP Tour, prohlídka zákulisí                                po skupinách, atletická vesnička, 

výjezd lanovkou do warm up area, pohled na mamut ze střechy komentátorské 

budovy včetně občerstvení nápoji, návrat pěšky do standing zone či VIP stanu. 

 15:15 VIP Tour druhá polovina 

 17:00 Kvalifikace 

 18:25 Open Ceremony, multimediální show v přímém přenosu ČT 

 18:55 Ukončení přímého přenosu ČT 

 19:15 After party Live koncert Michal David 

 21:15 Odjezd autobusu do Liberce 

Po celý den občerstvení ve VIP prostoru k dispozici. Den LK lze po dohodě a požadavku LK 

modifikovat. Nápady a případné další zaměření jsou vítány. 

Představa OV MS 2014 o finanční pomoci ze strany LK 

Domníváme se, že tak mimořádná akce, přesahující svým významem nejen hranice LK, 

ale i ČR, propagující Harrachov jako sportovně turistickou destinaci bezkonkurenčním 

způsobem (90 mil. diváků u televizních obrazovek), si zaslouží podporu jak regionu, tak i 

státu.  

Všude ve světě se takto významné akce bez veřejné pomoci neobejdou. V historii skákání 

a pořádání světových soutěží v Harrachově jsme o takovou pomoc nikdy nežádali, i když 

trvalý boj s přírodními podmínkami nás stojí mnoho nejen sil, ale i finančních prostředků  

a leckdy se dostaneme i do záporných čísel z hlediska finančních výsledků SP v případě 

rušení některého závodního dne. Harrachov je pro nás srdeční záležitost a v minulosti jsme 

již ukázali, že dokážeme řešit i zdánlivě neřešitelné věci (byli jsme první na světě, kteří 

použili dusíkový sníh v roce 2011 na přípravu skokanských můstků). Vztah mezi OV a LK 

bereme ne jako finanční, ale jako principiálně-partnerský pro udržení podobných 

vrcholných závodů na území LK i pro budoucí období.  

 



 

 

Velmi pozitivně se rozvíjí spolupráce s polskou stranou, která by měla vyústit ve společné 

pořádání Nordic Weekendu v roce 2016. Běh a běžecká část severské kombinace by se 

měla odehrávat v Jakuszycích, skoky žen a mužů (nebo lety) by se konaly v Harrachově. 

V průběhu zimy by se tak ČR zařadila vedle finského Kuusama a Lahti, norského 

Holmenkollenu jako další významná destinace, která by hostila všechny disciplíny. 

Sportovní diplomacie Svazu lyžařů ČR v tomto duchu již slavila úspěch na zasedání FIS 

2013 a termín Nordic Weekendu CZE-POL je v kalendáři zanesen. Zbývá poslední krok pro 

zasedání v červnu 2014, abychom toto potvrdili. Výsledek MS 2014 v letech na lyžích 

v Harrachově ve všech směrech bude pro tento krok podmínkou nutnou. Stejně tak 

důležitým se jeví postoj LK k podpoře podobných významných akcí na území kraje.  

Pevně věřím, že právě k takovémuto partnerství s LK dojde, abychom společně 

pokračovali v tak výjimečné historii, jakou český skok na lyžích v oblasti zimních sportů má. 

Stejně tak jsem přesvědčen, že ve spolupráci s Českým olympijským výborem dokážeme 

unikátní mamut v Harrachově zachránit a vytvořit zde pevné zázemí zimního sportovního 

centra pro všechny sportovní disciplíny. Za SLČR máme naplánováno přivést do 

Harrachova v rámci kalendáře FIS velké sportovní akce až do roku 2024 (včetně dalšího 

MS v letech na lyžích), podobně se chceme vrátit se světovým pohárem i zpět na Ještěd 

do Liberce. 

Představa o finanční pomoci ze strany LK je 5 mil. Kč. Již nyní jsme rádi, že došlo k velmi 

dobré komunikaci a spolupráci s LK v oblasti přípravy dopravního řešení na území kraje 

v rámci konání MS 2014. Zde oceňujeme profesionalitu společnosti Korid, s.r.o., se kterou 

vše společně diskutujeme a připravujeme. 

Doufáme, že se budeme obapolně těšit i ze spolupráce nejen s pověřenou organizací LK, 

ale i s Libereckým krajem samotným. 

Prezident OV MS 2014  

                              

Kancelář: U tělocvičny 231, 463 11 Liberec 30 

Mobil: +420 737 222 409 

 

Generální sekretář: Barbora Barešová  

Mobil: +420 739 321 556 


